
 

 
 

 
 

Izglītības, kultūras, sporta un sociālās komitejas sēdes  
protokols Nr. 8 

 
Ādažos, Ādažu novadā                      2023. gada 5. jūlijā 
 
Sēdes sasaukšanas vieta un laiks: Stacijas ielā 5, Carnikavā, Sēžu zālē, plkst. 09:00. 
Kārtējā atklāta sēde sasaukta Ādažu novada pašvaldības domes 2023. gada 14. jūnija 
reglamenta Nr. 2 “Ādažu novada pašvaldības darba reglaments” noteiktajā kārtībā. 
Sēdi vada: Kerola Dāvidsone (LRA). 

Sēdi protokolē: Administratīvās nodaļas vecākā referente Sintija Tenisa. 
Komitejā pavisam 9 deputāti. 

Komitejas sēdē piedalās 9 deputāti: 
komitejas locekļi: Sniedze Brakovska (LRA), Arta Deniņa (JKP) (līdz plkst. 12.20), Antra 
Krasta (LZS), Genovefa Kozlovska (LZS), Raitis Kubuliņš (LZP), Raivis Pauls (LZS), Liāna 
Pumpure (LRA), Arnis Rozītis (LRA). 

Komitejas sēdē piedalās: 
Pašvaldības domes priekšsēdētāja: Karīna Miķelsone (LRA). 

Pašvaldības domes deputāti: Imants Krastiņš (JKP), Jānis Leja (S). 
Personas, kurām sēdē dots vārds: 
Administrācijas darbinieki: Ligita Anspoka, Laura Bite, Everita Kāpa, Sarmīte Mūze, Inga 
Pērkone, Guntis Porietis, Laila Raiskuma. 
citi: biedrības “Dauna sindroms Latvija” pārstāve Veronika Basarina, pašvaldības aģentūras 
“Carnikavas komunālserviss” direktora 2. vietnieks Lauris Bernāns, pašvaldības aģentūras 
“Carnikavas komunālserviss” direktors Gunārs Dzenis, Carnikavas bibliotēkas vadītāja Ilze 
Ezermale, Kadagas pirmsskolas izglītības iestādes “Mežavēji” vadītāja Irēna Kuzņecova. 

DARBA KĀRTĪBĀ: 
1. Par Izglītības, kultūras, sporta un sociālās komitejas šā gada 5. jūlija sēdes darba kārtības 

apstiprināšanu. 
2. Par iniciatīvu projekta “Ģimeņu tikšanās Carnikavā” noraidīšanu. 

3. Par Pedagoģiski medicīniskās komisijas apstiprināšanu. 
4. Par Nordplus programmas Jauniešu izglītības programmas projekta īstenošanu. 

5. Par Erasmus+ programmas “Personu mobilitātes mācību nolūkos” skolu izglītības 
sektora projekta īstenošanu. 
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6. Ziņojums par slodžu sabalansēšanu un finansējuma piešķiršanas nepieciešamību 
pirmsskolas pedagogu darba samaksai Ādažu novada pašvaldības pirmsskolas izglītības 
iestādēs. 

7. Ziņojums par Carnikavas pamatskolas reorganizācijas plānu. 
8. Ziņojums par bibliomāta iegādi Carnikavas bibliotēkai. 

9. Ziņojums par izglītības ekosistēmas attīstības stratēģiju 2023.-2027. gadam. 
10. Ziņojums par iekļaujošās izglītības modeļa īstenošanas plānu 2023. - 2027. gadam. 

11. Ziņojums par vietu trūkumu Carnikavas pamatskolas 3. klasē. 
12. Ziņojums par latviešu valodas apmācībām Ukrainas civiliedzīvotājiem. 

13. Ziņojums par iniciatīvu projekta “Ādažu novada senioru veselības uzturēšana” 
pieteikumu. 

14. Ziņojums par drošību Carnikavas pludmalē. 
1. Par Izglītības, kultūras, sporta un sociālās komitejas šā gada 5. jūlija sēdes darba 

kārtības apstiprināšanu 
(Kerola Dāvidsone) 

Ierosina papildināt darba kārtību ar 13. jautājumu “Ziņojums par iniciatīvu projekta “Ādažu 
novada senioru veselības uzturēšana” pieteikumu” un 14. jautājumu “Ziņojums par drošību 
Carnikavas pludmalē”. 
G. KOZLOVKSA ierosina sēdes darba kārtībā iekļaut SIA “Neonoma” šā gada 7. jūlija 
iesniegumu (reģ. Nr. ĀNP/1-11-1/23/3489) ar lūgumu piešķirt finansiālu atbalstu Latvijas 
Kultūras akadēmijas un studijas “Neonorma” topošās īsmetrāžas spēlfilmas “Ziemeļpols” 
tapšanai. 
K. DĀVIDSONE vērš uzmanību, ka minētais jautājums jau tika skatīts un atbalstīts Izglītības, 
kultūras, sporta un sociālās komitejas šā gada 1. februāra sēdē un aicina to virzīt izskatīšanai 
Finanšu komitejas šā gada 19. jūlija sēdē. Ierosina apstiprināt Izglītības, kultūras, sporta un 
sociālās komitejas šā gada 5. jūlija sēdes darba kārtību. 
Atklāti balsojot, ar 9 balsīm “Par”, “Pret” – nav, “Atturas” – nav, KOMITEJA NOLEMJ: 

Apstiprināt Izglītības, kultūras, sporta un sociālās komitejas šā gada 5. jūlija sēdes darba 
kārtību. 

2. Par iniciatīvu projekta “Ģimeņu tikšanās Carnikavā” noraidīšanu 
(Laura Bite) 

Ziņo par biedrības “Dauna sindroms Latvija” (adrese: Nīcas iela 17, Rīga, LV-1067) šā gada 5. 
jūnija iesniegumu (reģ. Nr. ĀNP/1-11-1/23/3044), šā gada 9. jūnija iesniegumu (reģ. Nr. 
ĀNP/1-11-1/23/3144) un šā gada 19. jūnija precizēto projekta “Ģimeņu tikšanās Carnikavā” 
pieteikumu (reģ. Nr. ĀNP/1-11-1/23/3289) finansējuma saņemšanai pašvaldības šā gada 24. 
maija nolikuma Nr. 11 “Iniciatīvas projektu finansēšanas kārtība Ādažu novada pašvaldībā” 
ietvaros. Informē, ka projekta īstenošana paredzēta no šā gada 4. augusta līdz 6. augustam un 
projekta kopējais finansējums ir 2071,90 euro, tai skaitā pašvaldības finansējums 2000 euro un 
pašu finansējums 71,90 euro. Informē, ka projekta mērķis ir sniegt aktīvās atpūtas iespēju, kā 
arī emocionālu atbalstu ģimenēm, kurās dzīvo cilvēki ar Dauna sindromu, piedāvājot atpūtas, 
atbalsta, izzinošus un sporta pasākumus. Vērš uzmanību, ka projekta norise ir plānota 
Carnikavas pamatskolas telpās, kur dalībnieki nakšņos, ieturēs ēdienreizes, un skolas pagalmā 
rīkos dažādas aktivitātes. Vērš uzmanību, ka projekta mērķauditorija ir 65 biedrības biedri un 
brīvprātīgie, no kuriem aptuveni 10 % ir Ādažu novada iedzīvotāji, savukārt nolikuma 61. 
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punktā ir noteikts kritērijs, ka projekta faktiskajiem labuma guvējiem jābūt Ādažu novada 
iedzīvotājiem. 
K.DĀVIDSONE, S. BRAKOVSKA, A. DENIŅA, G. KOZLOVSKA, R. KUBULIŅŠ, A. 
ROZĪTIS, L. BITE, E. KĀPA, G. PORIETIS, V. BASARINA debatē par: 

1. pasākuma “Ģimenes tikšanās Carnikavā” norisi un mērķauditoriju; 

2. nepieciešamību izvērtēt vai pašvaldība var piešķirt finansiālu atbalstu proporcionālā 
apjomā dalībnieku skaitam, kuri ir deklarētai Ādažu novadā, kā arī iespējām uzrunāt 
pašvaldības, kuru iedzīvotāji piedalās pasākumā; 

3. iespējām uzrunāt Ādažu novadā esošās ģimenes, kurās ir personas ar Dauna sindromu, 
par iespēju stāties biedrībā un piedalīties pasākumā. 

K. DĀVIDSONE ierosina balsot par sagatavoto lēmuma “Par iniciatīvu projekta “Ģimeņu 
tikšanās Carnikavā” noraidīšanu” projektu. 
Atklāti balsojot, ar balsīm 0 balsīm “Par”, “Pret” – 8 (Sniedze Brakovska (LRA), Kerola 
Dāvidsone (LRA), Arta Deniņa (JKP), Antra Krasta (LZS), Genovefa Kozlovska (LZS), Raitis 
Kubuliņš (LZP), Raivis Pauls (LZS), Arnis Rozītis (LRA)), “Atturas” – 1 (Liāna Pumpure 
(LRA)), KOMITEJA NOLEMJ: 

Neatbalstīt lēmuma “Par iniciatīvu projekta “Ģimeņu tikšanās Carnikavā” noraidīšanu” 
projektu. 

K. DĀVIDSONE ierosina uzdot Centrālās pārvaldes Attīstības un projektu nodaļas vecākajai 
ekspertei Laurai Bitei sadarbībā ar biedrības “Dauna sindroms Latvija” pārstāvi Veroniku 
Basarinu izvērtēt pašvaldības iespējas atbalsta piešķiršanai projektam “Ģimeņu tikšanās 
Carnikavā”. 
Atklāti balsojot, ar 9 balsīm “Par”, “Pret” – nav, “Atturas” – nav, KOMITEJA NOLEMJ: 

1. Aicināt biedrības “Dauna sindroms Latvija” pārstāvi Veroniku Basarinu: 
1.1. sazināties ar citām pašvaldībām, kuru deklarētie iedzīvotāji ir biedrības biedri, 

par iespējām piešķirt finansējumu projektam “Ģimeņu tikšanās Carnikavā”; 
1.2. uzrunāt Ādažu novada iedzīvotājus, kuru ģimenēs ir personas ar Dauna sindromu, 

un informēt par iespēju iestāties biedrībā un piedalīties pasākumā. 
2. Uzdot Centrālās pārvaldes Attīstības un projektu nodaļas vecākajai ekspertei Laurai 

Bitei sagatavot lēmuma projektu par iespējām piešķirt finansējumu pasākuma 
organizēšanai. 

3. Uzdot Carnikavas pamatskolas direktoram Raivim Paulam sagatavot lēmuma 
projektu par Carnikavas pamatskolas telpu piešķiršanu pasākuma rīkošanai. 

4. Virzīt jautājumu izskatīšanai Finanšu komitejas šā gada 19. jūlija sēdē. 
3. Par Pedagoģiski medicīniskās komisijas apstiprināšanu 

(Ligita Anspoka) 
Ziņo par Pedagoģiski medicīniskās komisijas izveidošanu un tās sastāvu. 

K. DĀVIDSONE, S. BRAKOVSKA, A. KRASTA, K. MIĶELSONE, L. ANSPOKA, E. 
KĀPA debatē par Pedagoģiski medicīniskās komisijas izveidošanu, tās sastāvu un iespējamo 
darba uzsākšanas laiku. 
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E. KĀPA vērš uzmanību, ka nepieciešams lēmuma projektā par komisijas apstiprināšanu 
norādīt arī termiņu, kurā tā sāks darboties, ņemot vērā, ka par to ir nepieciešams savlaicīgi 
informēt Mārupes novada pašvaldību, no kuras pašlaik šis pakalpojums tiek saņemts. 

K. MIĶELSONE aicina Pedagoģiski medicīniskās komisijas darbu uzsākt līdz šā gada 1. 
septembrim, kā arī savlaicīgi sniegt vecākiem informāciju par komisijas pieejamību Ādažu 
novadā. 
Atklāti balsojot, ar 9 balsīm “Par”, “Pret” – nav, “Atturas” – nav, KOMITEJA NOLEMJ: 

Atbalstīt lēmuma “Par Pedagoģiski medicīniskās komisijas apstiprināšanu” projektu, 
papildinot to ar komisijas darba uzsākšanas termiņu, un virzīt to izskatīšanai pašvaldības 
domes šā gada 26. jūlija sēdē. 

4. Par Nordplus programmas Jauniešu izglītības programmas projekta īstenošanu 
(Raivis Pauls) 

Ziņo par Carnikavas pamatskolas dalību Nordplus Junior 2023 programmā ar mērķi īstenot 
projektu Nr. NPJR-2023/10344 “Career Choice to Change the World”. Informē, ka projekta 
mērķis ir 2023./2024. mācību gada laikā organizēt nedēļu garus pieredzes apmaiņas braucienus 
katras skolas 20 izglītojamajiem un 4 pedagogiem uz Somiju, Igauniju un Latviju ar nolūku 
apgūt karjeras vadības prasmes projektā iesaistītajās skolās, lai vēlāk integrētu šāda veida 
programmas formālajā un/vai neformālajā izglītībā. 
Atklāti balsojot, ar 8 balsīm “Par” (Sniedze Brakovska (LRA), Kerola Dāvidsone (LRA), Arta 
Deniņa (JKP), Genovefa Kozlovska (LZS), Raitis Kubuliņš (LZP), Antra Krasta (LZS), Liāna 
Pumpure (LRA), Arnis Rozītis (LRA)), “Pret” – nav, “Atturas” – 1 (Raivis Pauls (LZS)), 
KOMITEJA NOLEMJ: 

Atbalstīt lēmuma “Par Nordplus programmas Jauniešu izglītības programmas projekta 
īstenošanu” projektu un virzīt to izskatīšanai Finanšu komitejas šā gada 19. jūlija sēdē. 

5. Par Erasmus+ programmas “Personu mobilitātes mācību nolūkos” skolu izglītības 
sektora projekta īstenošanu 

(Raivis Pauls) 
Ziņo par Carnikavas pamatskolas dalību Eiropas Savienības Erasmus+ programmas 
Pamatdarbības Nr. 1 (KA 1) “Personu mobilitātes mācību nolūkos” skolu izglītības sektora 
aktivitātē KA121 ar mērķi īstenot projektu Nr. 2023-1-LV01-KA121-SCH-000130985. 
Informē, ka projekta īstenošana pilnveidos Carnikavas pamatskolas pedagogu profesionālās 
kompetences, veicinot skolotāju profesionālās lietpratības un izcilības pilnveidi mūsdienīga 
mācību procesa nodrošināšanai, veicinot katra izglītojamā kompetenču, spēju un prasmju 
attīstību atbilstoši individuālajām vajadzībām un interesēm, paaugstinot pieredzes pilnveidi 
inovatīvās darbībās, lai veiksmīgi ieviestu jauno mācību saturu un mainītu mācīšanas pieejas, 
kā arī palielināt spēju darboties ES/starptautiskā līmenī, stiprinot sadarbību ar partneriem no 
citām valstīm. 

Atklāti balsojot, ar 8 balsīm “Par” (Sniedze Brakovska (LRA), Kerola Dāvidsone (LRA), Arta 
Deniņa (JKP), Genovefa Kozlovska (LZS), Raitis Kubuliņš (LZP), Antra Krasta (LZS), Liāna 
Pumpure (LRA), Arnis Rozītis (LRA)), “Pret” – nav, “Atturas” – 1 (Raivis Pauls (LZS)), 
KOMITEJA NOLEMJ: 

Atbalstīt lēmuma “Par Erasmus+ programmas “Personu mobilitātes mācību nolūkos” 
skolu izglītības sektora projekta īstenošanu” projektu un virzīt to izskatīšanai Finanšu 
komitejas šā gada 19. jūlija sēdē. 
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6. Ziņojums par slodžu sabalansēšanu un finansējuma piešķiršanas nepieciešamību 
pirmsskolas pedagogu darba samaksai Ādažu novada pašvaldības pirmsskolas izglītības 

iestādēs 
(Antra Krasta) 

Ziņo par slodžu sabalansēšanu un finansējuma piešķiršanas nepieciešamību pirmsskolas 
pedagogu darba samaksai Ādažu novada pašvaldības pirmsskolas izglītības iestādēs (1. 
pielikums). 
K. DĀVIDSONE, S. BRAKOVSKA, A. KRASTA, K. MIĶELSONE, I. KUZŅECOVA 
debatē par: 

1. nepieciešamību nodrošināt pirmsskolas izglītības iestāžu pirmsskolas pedagogiem 
konkurētspējīgu atalgojumu; 

2. iespējām noteikt no šā gada 1. septembra amata slodzi 1, nevis 0,9, attiecīgi arī paceļot 
atalgojumu pirmsskolas izglītības iestāžu pedagogiem; 

3. nepieciešamību sagatavot finanšu aprēķinus, kā arī ietekmi uz pašvaldības 2024. gada 
budžetu. 

Atklāti balsojot, ar 8 balsīm “Par” (Kerola Dāvidsone (LRA), Arta Deniņa (JKP), Antra Krasta 
(LZS), Genovefa Kozlovska (LZS), Raitis Kubuliņš (LZP), Raivis Pauls (LZS), Liāna Pumpure 
(LRA), Arnis Rozītis (LRA)), “Pret” – nav, “Atturas” – 1 (Sniedze Brakovska (LRA)), 
KOMITEJA NOLEMJ: 

1. Konceptuāli atbalstīt slodžu sabalansēšanu un finansējuma piešķiršanas 
nepieciešamību pirmsskolas pedagogu darba samaksai pirmsskolas izglītības iestādēs. 

2. Uzdot Siguļu pirmsskolas izglītības iestādes “Piejūra” vadītājai Antrai Krastai 
sagatavot  finanšu aprēķinus un ietekmi uz pašvaldības 2024. gada budžetu. 

3. Virzīt jautājumu izskatīšanai Finanšu komitejas šā gada 19. jūlija sēdē. 
7. Ziņojums par Carnikavas pamatskolas reorganizācijas plānu 

(Raivis Pauls) 

Ziņo par Carnikavas pamatskolas reorganizācijas plānu ar mērķi paaugstināt kvalitatīvas 
izglītības pieejamību un paplašināt iespējas pilnvērtīgai izglītojamo spēju un interešu attīstībai, 
dibinot vispārējās vidējās izglītības iestādi – Carnikavas vidusskolu, lietderīgi izmantojot 
pieejamos personāla un finanšu resursus (2. pielikums). 

K. MIĶELSONE vērš uzmanību uz nepieciešamību saņemt Izglītības un zinātnes ministrijas 
atzinumu par Carnikavas pamatskolas reorganizāciju pirms tiek pieņemts attiecīgais 
pašvaldības domes lēmums. 
G. PORIETIS vērš uzmanību uz nepieciešamību izvērtēt Carnikavas novada domes 2017. gada 
24. maija lēmumu (protokols Nr. 11 § 1), ar kuru tika nolemts dibināt vispārējās vidējās 
izglītības iestādi “Carnikavas vidusskola”, atbilstību normatīvo aktu prasībām.  
Atklāti balsojot, ar 9 balsīm “Par”, “Pret” – nav, “Atturas” – nav, KOMITEJA NOLEMJ: 

1. Konceptuāli atbalstīt Carnikavas pamatskolas reorganizācijas plānu un virzīt 
jautājumu izskatīšanai pašvaldības domes šā gada 26. jūlija sēdē. 

2. Uzdot pašvaldības Centrālās pārvaldes Izglītības un jaunatnes nodaļas vadītājai 
Ligitai Anspokai sazināties ar Izglītības un zinātnes ministriju un saņemt atzinumu 
par Carnikavas pamatskolas reorganizāciju par vidusskolu. 



 

6 
 

3. Uzdot Carnikavas pamatskolas direktoram Raivim Paulam sagatavot lēmuma 
projektu par Carnikavas pamatskolas reorganizāciju par vidusskolu pēc Izglītības un 
zinātnes ministrijas atzinuma saņemšanas, kā arī pārbaudīt Carnikavas novada domes 
2017. gada 24. maija lēmuma (protokols Nr. 11 § 1) atbilstību normatīvo aktu 
prasībām. 

8. Ziņojums par bibliomāta iegādi Carnikavas bibliotēkai 
(Ilze Ezermale) 

Ziņo par Carnikavas bibliotēkas dalību Latvijas Nacionālās bibliotēkas projektā “Iedvesmas 
bibliotēka” 2022. gadā ar mērķi iegādāties grāmatu pakomātu - bibliomātu lasītāju ērtību 
nodrošināšanai. Vērš uzmanību, ka grāmatu bibliomāts darbojas pēc līdzīga principa kā 
pakomāti sūtījumu saņemšanai. Carnikavas bibliotēkā reģistrēts lasītājs elektroniskajā katalogā 
vai pa tālruni varēs pasūtīt grāmatas vai citus iespieddarbus, bibliotekārs tos ievietos bibliomātā 
un lasītājs saņems īsziņu ar unikālu durvju kodu pasūtījuma saņemšanai bibliomātā. Skaidro, 
ka pašreiz šis pakalpojums ir viens no vajadzīgākajiem Latvijas bibliotēkām, jo lasītājiem ir 
iespēja nodot un saņemt sev vajadzīgo literatūru bezkontakta ceļā. Informē, ka bibliotēkai 
sakarā ar projektu tika piešķirts līdzfinansējums 2541 euro apmērā, bet pakomāta cena uz šo 
brīdi ir 5445 euro. Lūdz rast iespēju konceptuāli atbalstīt bibliomāta iegādi 2023. gadā, piešķirot 
papildu finanšu līdzekļus 2904 euro apmērā. 
K. MIĶELSONE aicina izvērtēt iespēju bibliomātu iegādāties arī Ādažu bibliotēkai, kā arī 
sadarboties Carnikavas un Ādažu bibliotēkām, nodrošinot grāmatu pieejamību tuvāk klientu 
dzīvesvietām, piegādājot tās ar pašvaldības autotransportu no vienas bibliotēkas uz otru. 

Atklāti balsojot, ar 9 balsīm “Par”, “Pret” – nav, “Atturas” – nav, KOMITEJA NOLEMJ: 
1. Konceptuāli atbalstīt bibliomāta iegādi Carnikavas bibliotēkai. 

2. Uzdot Carnikavas bibliotēkas vadītājai Ilzei Ezermalei: 
2.1.  noskaidrot informāciju par bibliomāta iegādes iespējām arī Ādažu bibliotēkā; 

2.2. sagatavot lēmuma projektu par bibliomāta iegādi un iespējamo finansējuma 
pieejamību. 

3. Virzīt jautājumu izskatīšanai Finanšu komitejas šā gada 19. jūlija sēdē. 
9. Ziņojums par izglītības ekosistēmas attīstības stratēģiju 2023.-2027. gadam 

(Ligita Anspoka) 

Ziņo par izglītības ekosistēmas attīstības stratēģiju 2023.-2027. gadam (3. pielikums). 
Atklāti balsojot, ar 9 balsīm “Par”, “Pret” – nav, “Atturas” – nav, KOMITEJA NOLEMJ: 

1. Pieņemt informāciju zināšanai. 
2. Uzdot pašvaldības Centrālās pārvaldes Izglītības un jaunatnes nodaļas vadītājai 

Ligitai Anspokai turpināt darbu pie stratēģijas, saskaņot to ar izglītības iestāžu 
vadītājiem, pēc kā virzīt to atkārtotai izskatīšanai Izglītības, kultūras, sporta un 
sociālās komitejas sēdē. 

10. Ziņojums par iekļaujošās izglītības modeļa īstenošanas plānu 2023. - 2027. gadam 
(Ligita Anspoka) 

Ziņo par iekļaujošās izglītības modeļa īstenošanas plānu 2023. - 2027. gadam (4. pielikums). 

Atklāti balsojot, ar 9 balsīm “Par”, “Pret” – nav, “Atturas” – nav, KOMITEJA NOLEMJ: 
1. Pieņemt informāciju zināšanai. 
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2. Uzdot pašvaldības Centrālās pārvaldes Izglītības un jaunatnes nodaļas vadītājai 
Ligitai Anspokai integrēt iekļaujošās izglītības modeļa īstenošanas plānu 2023. - 
2027. gadam izglītības ekosistēmas attīstības stratēģiju 2023.-2027. gadam, veidojot 
vienu dokumentu. 

11. Ziņojums par vietu trūkumu Carnikavas pamatskolas 3. klasē 
(Ligita Anspoka) 

Ziņo par vietu trūkumu Carnikavas pamatskolas 3. klasē (5. pielikums). 
K. DĀVIDSONE, S. BRAKOVSKA, R. PAULS, K. MIĶELSONE, L. ANSPOKA debatē par 
Carnikavas pamatskolas skolēnu skaitu un nepieciešamību jautājumu skatīt kontekstā ar 
Carnikavas pamatskolas reorganizācijas plānu. 

Atklāti balsojot, ar 9 balsīm “Par”, “Pret” – nav, “Atturas” – nav, KOMITEJA NOLEMJ: 
1. Pieņemt informāciju zināšanai. 

2. Uzdot Carnikavas pamatskolas direktoram Raivim Paulam: 
2.1.  vērtēt Carnikavas pamatskolas skolēnu skaitu kontekstā ar Carnikavas pamatskolas 

reorganizācijas plānu; 
2.2.  sagatavot statistikas pārskatu par skolēnu dinamiku Carnikavas pamatskolā uz 

Izglītības, kultūras, sporta un sociālas komitejas šā gada 6. septembra sēdi. 

12. Ziņojums par latviešu valodas apmācībām Ukrainas civiliedzīvotājiem 
(Kerola Dāvidsone) 

Ziņo par latviešu valodas apmācībām Ukrainas civiliedzīvotājiem. Informē, ka Ukraiņu 
ģimenes, kuras uzturas Ādažu novadā izteica vēlmi apgūt latviešu valodu novadā, ņemot vērā, 
ka nav zināms cik ilgi viņi uzturēsies un vai būs iespēja atgriezties Ukrainā pēc kara beigām, 
līdz ar to viņiem nepieciešams apgūt latviešu valodu. Vērš uzmanību, ka svarīgi ir nodrošināt 
valodas apguvi novadā, ņemot vērā, ka cilvēkiem no Ukrainas ir pārsvarā grūti finansiālie 
apstākļi un nav iespējas segt transporta izdevumus uz Rīgu, kur pašreiz ir iespēja apgūt latviešu 
valodu bez maksas. 

K. DĀVIDSONE, A. KRASTA, K. MIĶELSONE, L. ANSPOKA debatē par iespējām rīkot 
latviešu valodas apmācības Ukrainas civiliedzīvotājiem Ādažu novadā. 

Atklāti balsojot, ar 9 balsīm “Par”, “Pret” – nav, “Atturas” – nav, KOMITEJA NOLEMJ: 
1. Pieņemt informāciju zināšanai. 

2. Uzdot Centrālās pārvaldes Izglītības un jaunatnes nodaļas vadītājai Ligitai Anspokai 
sagatavot informāciju par iespējām apgūt latviešu valodu Ukrainas civiliedzīvotājiem 
un virzīt jautājumu izskatīšanai Izglītības, kultūras, sporta un sociālās komitejas šā 
gada 2. augusta sēdē. 

13. Ziņojums par iniciatīvu projekta “Ādažu novada senioru veselības uzturēšana” 
pieteikumu 
(Laura Bite) 

Ziņo par Carnikavas novada senioru biedrības “Senči” (adrese: Zušu iela 20, Carnikava, 
Carnikavas pagasts, Ādažu novads, LV-2163) šā gada 29. jūnija iesniegumu (reģ. Nr. ĀNP/1-
11-1/23/3389) par pieteikumu iniciatīvu projekta finansējuma saņemšanai “Ādažu novada 
senioru veselības uzturēšana”. Vērš uzmanību, ka pamatojoties uz pašvaldības šā gada 24. maija 
nolikuma Nr. 11 “Iniciatīvas projektu finansēšanas kārtība Ādažu novada pašvaldībā” (turpmāk 
– nolikums) 10. punktu, viens pretendents šī nolikuma ietvaros var saņemt līdzfinansējumu 
vienam projektam vienu reizi gadā un Carnikavas novada senioru biedrība “Senči” šogad jau 
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saņēma pašvaldības līdzfinansējumu, pamatojoties uz šā gada 17. februārī noslēgto projekta 
finansēšanas līgumu Nr. JUR 2023-02/176. 
K. DĀVIDSONE, A. DENIŅA, R. PAULS, G. PORIETIS, L. BITE, I. PĒRKONE debatē par 
iespējām veikt grozījumus pašvaldības šā gada 24. maija nolikuma Nr. 11 “Iniciatīvas projektu 
finansēšanas kārtība Ādažu novada pašvaldībā”  10. punktā, nosakot, ka biedrību uzturēšanas 
projekti, kas saņēma finansējumu VI. nodaļas ietvaros, ir izņēmums un papildus tiem biedrības 
var īstenot arī iniciatīvu projektus. 

Atklāti balsojot, ar 9 balsīm “Par”, “Pret” – nav, “Atturas” – nav, KOMITEJA NOLEMJ: 
1. Pieņemt informāciju zināšanai. 

2. Uzdot Centrālās pārvaldes Attīstības un projektu nodaļas vecākajai ekspertei Laurai 
Bitei sagatavot: 

2.1. grozījumus pašvaldības šā gada 24. maija nolikuma Nr. 11 “Iniciatīvas projektu 
finansēšanas kārtība Ādažu novada pašvaldībā” 10. punktā, nosakot, ka biedrību 
uzturēšanas projekti, kas saņēma finansējumu VI. nodaļas ietvaros, ir izņēmums 
un papildus tiem biedrības var īstenot arī iniciatīvu projektus; 

2.2. lēmuma projektu par finansējuma piešķiršanu Carnikavas senioru biedrībai 
“Senči”.  

3. Virzīt jautājumu izskatīšanai pašvaldības domes šā gada 26. jūlija sēdē. 
14. Ziņojums par drošību Carnikavas pludmalē 

(Gunārs Dzenis, Lauris Bernāns) 
Ziņo par drošību Carnikavas pludmalē (6. pielikums). 

K. DĀVIDSONE, A. DENIŅA, R. PAULS, A. ROZĪTIS, R. KUBULIŅŠ, I. KRASTIŅŠ, J. 
LEJA, K. MIĶELSONE, G. DZENIS, L. BERNĀNS debatē par: 

1. jūras pludmali Carnikavas pagastā, kas ir 19 km gara piekrastes līnija gar Rīgas jūras 
līča Vidzemes piekrasti no Kalngales līdz Lilastei; 

2. šā gada 1. jūlijā notikušo nelaimes gadījumu jūrā ar trijiem bojāgājušiem pludmalē 
Laivu ielas galā Carnikavas pagastā, ko izraisīja spēcīgās zemūdens straumes, sauktas 
arī par ievelkošajām straumēm, kas Rīgas jūras līcī novērojamas reti, tomēr pagājušajā 
nedēļā tās veidojās, neparaujot cilvēku zem ūdens, bet nesot prom no krasta; 

3. glābšanas dienestu darbu un šā gada 1. jūlijā radušos situāciju, kad uz ceļa novietotās 
barjeras dēļ neatliekamās medicīniskās palīdzības transports nevarēja piebraukt līdz 
kāpu zonai un glābējiem kājām ejamais attālums sastādīja 430 metrus; 

4. pludmales atrašanos aizsargājamās dabas teritorijas dabas parka “Piejūra” teritorijā, kas 
ir iekļauta Eiropas Savienības izveidotajā īpaši aizsargājamo teritoriju tīklā “Natura 
2000”, kādēļ arī tika novietota ceļu aizšķērsojošā barjera, lai cilvēki ar automašīnām 
neizbraukātu dabas parku, tomēr, ņemot vērā radušos situāciju, kad barjera traucē 
neatliekamās medicīniskās palīdzības transporta piekļūšanai, nepieciešams turēt barjeru 
brīvstāves režīmā un risināt jautājumu par aizlieguma ievērošanu iebraukt dabas parka 
teritorijā, veicot pastiprinātu kontroli; 

Plkst. 12. 20 A. Deniņa atstāj sēdi. 
5. nepieciešamību informēt pludmales apmeklētājus par drošību pie ūdenstilpnēm, 

izvietojot plakātus – stendus (kopumā pie 9 ūdenstilpnēm), kuri būtu aprīkoti ar 
glābšanas riņķi un informāciju - karti ar atrašanās vietu un koordinātēm, tuvāko 
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piebraucamo ceļu, kājām ejamo posmu un tā garumu, apsaimniekotāja 
kontaktinformāciju; 

6. sadarbību ar biedrību “Peldēt droši”, sabiedrības izglītošanu un informēšanu, rīkojot 
lekcijas par drošību uz ūdens, kā arī biedrība “Peldēt droši” projekta “Sabiedrība ar 
dvēseli” ietvaros šā gada 16. jūnijā izvietotajiem diviem informatīvajiem stendiem, pie 
kuriem būs izvietoti arī glābšanas riņķi pludmalēs Carnikavā un Gaujā; 

K. MIĶELSONE izsaka visdziļāko līdzjūtību bojāgājušo tuviniekiem un aicina pieminēt ar 
klusuma brīdi. 

7. Valsts ugunsdzēsības un glābšanas dienesta šūnapraides paziņojumiem, kuri tiek 
nosūtīti pašvaldībām par lietu un plūdiem, kā arī nepieciešamību aicināt Valsts 
ugunsdzēsības un glābšanas dienestu papildināt pašvaldībām sniedzamo informāciju arī 
par jūras laikapstākļiem, viļņiem un straumēm, lai pašvaldības attiecīgi informētu 
iedzīvotājus; 

8. ierosinājumu pārskatīt jautājumu par peldētapmācības pieejamību pašvaldības izglītības 
iestādēs, kā arī nepieciešamību nodrošināt visiem pašvaldības izglītības iestāžu 
izglītojamajiem vienlīdzīgu peldētapmācības pieejamību. 

Atklāti balsojot, ar 8 balsīm “Par”, “Pret” – nav, “Atturas” – nav, (A. Deniņa (JKP) atstāja sēdi), 
KOMITEJA NOLEMJ: 

Pieņemt informāciju zināšanai. 

Sēde slēgta 2023. gada 5. jūlijā plkst. 12:42. 
 
Izglītības, kultūras, sporta un 
sociālās komitejas priekšsēdētāja          KEROLA DĀVIDSONE 

Protokolētāja  SINTIJA TENISA 

ŠIS DOKUMENTS IR ELEKTRONISKI PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO 
PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 

 
 


